



聊城大学  
LIAOCHENG UNIVERSITY

### 聊城大学本科学生成绩单相关说明

#### Explanation of Undergraduate Academic Transcript in Liaocheng University

##### 一、平均学分绩点计算公式 (GPA Formula)

平均学分绩点=  $\Sigma$ (课程绩点\*课程学分)/ $\Sigma$  课程学分;

我校 GPA 只计算必修、非实践类课程，选修课、实践类课程全部不计入 GPA。

GPA=  $\Sigma$ (grade points\*course credits)/ $\Sigma$  course credits.

Our GPA is calculated only for compulsory non-practical courses, and all elective and practical courses are NOT included in the GPA.

##### 二、考核成绩与绩点的对应关系 (Correspondence between test scores and GPA)

百分制考核的课程，以 60 分为 1.0 个绩点，60 分以下为 0。60-95 分 (不含) 每增加 1 分增加 0.1 个绩点。95 分 (含) 以上统一记为 5.0。

For courses using percentage grading system, 60 points is 1.0 GPA, below 60 points is 0. 60-95 points (not included) increases 0.1 GPA for each additional point. 95 points (included) or more is uniformly recorded as 5.0.

五级考核制度的课程对应的绩点分别是：优秀为 4.5 个绩点，良好为 3.5 个绩点，中等为 2.5 个绩点，及格为 1.5 个绩点，不及格为 0。

The corresponding GPA for courses with a five-level assessment system: Excellent is 4.5 grade points, Good is 3.5 grade points, Average is 2.5 grade points, Pass is 1.5 grade points, and Fail is 0.

##### 三、考核成绩与绩点的对应表 (The correspondence table of test scores and GPA)

百分制考核成绩与绩点的对应关系 Hundred Mark & Grade Point Relations		五级制考核成绩与绩点的对应关系 Grade & Grade Point Relations	
百分制成绩 Hundred Mark	对应绩点 Grade Points	五级制成绩 Grade	对应绩点 Grade Points
95 - 100	5	优秀 a (90 - 100)	4.5
94	4.4	良好 b (80 - 90)	3.5
.....	.....	中等 c (70 - 80)	2.5
61	1.1	及格 d (60 - 70)	1.5
60	1.0	60# ((resit))	1.0
60 以下 Under 60	0	不及格 e (<60)	0

聊城大学教务处  
Office of Academic Affairs, Liaocheng University

